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III. Egyéb közlemények 
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A JATE rektora 1990. december 6-án megbeszélést folytatott a szegcdi 
pénzintézetek képviselőivel. Dr. Pallagi Attila a Magyar Külkereskedelmi Bank 
Rt, Dr. Bartha I Asz ló az OTP Csm-i Igazgatósága, Dr. Horváth Gyula az MNB 
Csm-I Igazgatósága, Dr. Csöke Tiborné az OKHB Rt, Várkonyi Gellért a Posta-
bank Rt, Birgés József pedig a Dunabank Rt megbízásából vett részt a tárgyalá-
sokon. Egyetemünk részéről jelen volt még Dr. Tóth Károly főtitkár, valamint 
Dr. Bencsik Márta rektori titkár is. 

A megbeszélés napirendjén szereplő kérdésekben az alábbi álláspont 
alakult ki: 

a) A szovjet laktanya egyetemi hasznosításának lehetőségei. A résztvevők 
egyetértettek abban, hogy a szovjet laktanya oktatási célra közvetlenül, gazdasá-
gosan nem hasznosítható. Más irányú hasznosítása esetén, azt megelőzően 
feltétlenül szükséges egy mindenre kiterjedő szakvélemény elkészítése, amely 
megszerzéséhez a bankok képviselői segítséget ígértek, s ennek birtokában 
folytatják a tárgyalásokat. 

b) Kongresszusi központ, szálloda építésének esélyei. A tárgyaló felek 
álláspontja szerint feltétlenül szükség van külföldi tőke bevonására és további 
tárgyalásokat kell kezdeményezni a polgármesterrel is. A bankok a vállalkozás-
ban való esetleges részvételüket Ígérték. 

c) Egyetemi kiadóban, újságban való együttműködés lehetősége. A pénz-
intézetek nem érdekeltek ilyen nem rentábilis vállalkozásokban, ezért ezen a 
téren együttműködés nem várható. 

d) Közgazdászképzés, management oktatás Szegeden. Egy, a gazdasági 
élet mindennapjainak igényét kielégítő képzés beindítását mindkét területen 
rendkívül fontosnak ítélték meg a résztvevők. A pénzintézeteknek maguknak is 
szükségük van szakközgazdászokra, a pénzügyekhez Is értő szakemberekre és 
menedzserekre, ezért az ilyen irányú gyakorlati oktatásban is részt vállalnának 
s ennek alátámasztására a képzés megindításával kapcsolatos tárgyalásokhoz 
írásos szakvéleményt adnak. 

c) Gazdasági Bizottságról. Az egyetem olyan típusú gazdasági 
bizottságában, melynek feladata általánosan és konkrét ügyekben tanácsadás és 
vélemény nyilvánítás az egyetem gazdálkodását illetően, a pénzintézetek 
szívesen képviseltetik magukat. 
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Az 1990. december 11-én tartott vezetői értekezlet napirendjén főként a 
következő Egyetemi Tanács ülésének előkészítésével kapcsolatos feladatok 
szerepeltek. Fontosságára tekintettel külön megemlítendő azonban az OTKA 
megbízási szerződések dologi automatizmusait érintő azon vezetői döntés, 
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amclynck értelmében az eddigi 6 %-os egyetemi elvonás mértéke a jövőben 10 
%-ra emelkedik. 
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Az 1990. december 18-i vezetői értekezleten több fontos kérdés is 
napirendre került. 

a) A rektor tájékoztatta a résztvevőket arról, hogy a minisztériumban 
tárgyalások kezdődnek a felsőoktatás fejlesztését célzó világbanki hitelprogram 
ügyében. A Világbank szakértői által megtörtént a hazai felsőoktatás átvilágítása, 
ennek főbb tanulságai és a legfontosabb feladatok a következők: 

— Igen alacsony és intézményenként is véletlenszerű az oktató-hallgató 
arány alakulása, ezért szükséges az egy oktatóra jutó hallgató létszám növelése, 
az oktató-hallgató arány "szabványosítása". 

— Sok a kicsi, túlspecializált intézmény, a felsőoktatási és kutatási 
kapacitás túlzottan Budapest-centrikus, elhanyagoltak a régiók, nem tisztázott a 
főiskolai és egyetemi képzés viszonya, hiányzik a tudományos továbbképzés, 
stb. Ezért fontos egy-egy régió felsőoktatási és kutatási intézményei 
együttműködésének javítása, a főiskolai és egyetemi oktatás és kutatás közötti 
integráció előmozdítása, széles képzési spektrumú universitasok kialaku-
lásának elősegítése. 

— Elkerülhetetlen a felsőoktatás finanszírozási reformja is. Az állami 
támogatás versenypályázati rendszerben történő elosztását szélesebb körben 
kell alkalmazni. A világbanki hitelösszegből valamint a hazai források egy 
részéből elkülönített pénzalapot kell létrehozni, amelynek felhasználása nyilvá-
nos pályázati rendszerben történik. 

— Az idegennyelvi képzés kulcsfontosságú szerepet kell, hogy játsszon, 
fejlesztése rendkívül fontos. Igy felértékelődhet az intézmények szerepvállalása 
a szűkebb régióban folyó nyelvi képzésben is. 

— A felsőoktatásban tanulók aránya rendkívül alacsony, különösen a 
természet- és társadalomtudományi tanulmányokban résztvevők száma. Ezért 
korszerűsíteni kell a képzés tartalmát és növelni kell a hallgatói létszámot oly 
módon, hogy a tovább építhető 3 éves egyetemi és főiskolai képzést kell 
bővíteni. 
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b) A továbbiakban szó esett az egyetemek finanszírozási rendszerének 
már érzékelhető jelentős változásáról is. Egyre növekszik a különböző 
pályázatok szerepe, amelyek egységes koncepció szerinti előkészítése fokozott 
figyelmet igényel. Ezért célszerűnek látszik egy pályázati bizottság létrehozása, 
amely megszervezésével és vezetésével a rektor Dr. Nagypál István rektorhe-
lyettest bízta meg azzal, hogy a bizottság tagja legyen Dr. Szőnyi György Endre, 
Dr. Kenései István, a Gazdasági Igazgatóság illetékes szakembere, valamint egy 
egyetemi hallgató is. 
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c) Napirenden volt az új egyetemi statutum helyzete is. Egyetemünkön 
megindult és a Reformbizottság létrejöttével felgyorsult az új statutum 
előkészítése is. Az ezzel kapcsolatos tartalmi kérdések megfogalmazása és 
eldöntése a Reformbizottság feladata, míg megszerkesztése egy kodifikációs 
bizottságé. A bizottság megszervezése és vezetése Dr. Tóth Károly főtitkár 
feladata, a karok, a karon kívüli egységek, az érdekképviselet, valamint a 
Hallgatói Önkormányzat képviselőinek részvételével. 
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d) Indokolttá vált a Tanárképzési Tanács felállítása is, amelynek 
megszervezésére a rektor Dr. Szalamin Edit rektorhelyettcst kérte fel. 
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c) A nem nyelvszakos hallgatók nyelvoktatására, illetőleg az ezzel 
összefüggő egyetemi feladatok megoldására regionális nemzetközi 
nyelvvizsgaközpont létrehozásának ötlete merült fel. E kérdés megvizsgálására 
a rektor Dr. Szalamin Edit rektorhelyettest kérte fel. 
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A rektor elrendelte, hogy készüljön felmérés az egyetemen lévő állandó 
oktatói félállásokról. A felmérésért Kárpáti Tiborné főkönyvelő a felelős, 1991. 
január 15-i határidővel. 
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A rektor elrendelte, hogy 1991. január 1-től kezdődően az egye-
temünkre újonnan belépő tanársegédekkel és adjunktusokkal meghatározott 
idejű szerződést kell kötni. 
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Az Egyetemi Tanács 1990. december 13-i ülésén közzétett döntéssel 
összhangban (Id. JATE Értesítő 21. szám 48. sz. közlemény) 1991. január l-től 
kezdődően a nyugdíjazások kérdésében lehetőség szerint az új szisztéma 
szerint kell eljárni. 
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„FELHÍVÁS 

Valamennyi Tanszék, Tanszékcsoport Vezetőjének! 

A Tudománypolitikai Bizottság által a környező országokban élő magyar 
értelmiség posztgraduális képzésére biztosított 2,5 millió forint felosztásáról 
1990. szeptember 21-én döntött a tudományegyetemek és az orvostudományi 
egyetemek illetékes vezetőinek testülete. Egyetemünk a fenti összegből 
összesen 232.000 Ft-ot kapott s ebből 36.000 Ft-ot már felhasznált a nyári 
ösztöndíjakra. 

Eddig — egy előzetes tájékozódó felmérés eredményeként a Karoktól 
kapott korábbi információ ellenére — meglehetősen kevés pályázat jutott el 
hozzánk (4 db). A beérkezett pályázatokkal kapcsolatban az ösztöndíjak 
kifizetéséről gondoskodtunk. 

Egy korábbi vezetői munkaértekezleten már kaptak információt a Karok 
képviselői a pályázati feltételekről, melyek lényege a következő: 

— pályázó: határon túli magyar értelmiségi lehet, 
— az itt-tartózkodás időtartamára maximum 10.000 Ft ösztöndíjat 

kaphat havonta, 
— a fenti összegből kell fedeznie a szállás, illetve az étkezés díját is. 

Ismételten felhívom a figyelmet a posztgraduális képzés lehetőségére és kérem, 
hogy amennyiben ilyen pályázat ékezett (érkezik) a Tanszékekre, azt szolgálati 
úton szíveskedjenek hozzám mielőbb eljuttatni. 

Tartalmazza a felterjesztett javaslat: 

— a pályázó nevét 
— lakhelyét 
— eredeti munkahelyét 
— az ösztöndíj időtartamát (az itt-tartózkodás kezdő és végső időpontját) 
— az ösztöndíj javasolt összegét 
— a tanszék (ill. egység) megjelölését, amely a pályázót fogadja 
— a pénz felvételével megbízott személy nevét. 

A pályázatokkal kapcsolatos egyéb felvilágosításért Dr. Tóth Gabriella oktatási 
előadóhoz lehet fordulni (tel.: 21-026). 

Szeged, 1991. január 8. 

Dr. Szalamin Edit sk. 
rektorhelyettes" 
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„KÖZLEMÉNY A KARI JEGYZETTERVEK KÉSZÍTÉSÉRŐL 

A JA TE három Kara dékánjának, a Központi Idegcnnyelvi Lektorátus 
vezetőjének, valamint minden tanszék vezetőjének 

Az 1991. naptári évben elkészülő kari jegyzetek tervét az 1991 márciusi 
Egyetemi Tanácsülés hagyja jóvá. Ezért kérem, az 1991. évben megjelentemi 
kívánt kari jegyzetek tervét szíveskedjenek beküldeni hivatali címemre a 
Rektori Hivatalba, 1991. február 10-ig. 

Az éves jegyzetterv adatai: 

A jegyzet szerzője (szerzői); címe; várható terjedelme oldalszáma, 
példányszáma, a kézirat leadásának Időpontja. 

A megjelenés tervezésénél 3-4 hónapos átfutási időt vegyenek tekintetbe. 

A jegyzetkéziratot a szerzők a várhatóan 1991 februárban megjelenő 
tájékoztatás alapján szíveskedjenek elkészíteni. E tájékoztatás az új kiadói 
elgondolás alapján készül majd cl. 

A kézirat elkészülésekor és leadásakor a jegyzet nyomdai elkészítését 
konkrét terjedelem és példányszámigény alapján meg kell rendelni. A 
jegyzetterv nem azonos a megrendeléssel. A nyomdai elkészítés engedélyezése 
a megrendeléssel együtt beadott két lektori jelentés alapján, megrendelőlappal 
történik. 

A jegyzettervvel, a jegyzetek előkészítésével és előállításával 
kapcsolatban bármilyen információért a Kiadói Szerkesztőséghez lehet fordulni 
(Petőfi Sándor sgt. 30-34., telefon: 22-632, 21-611/66.) 

Szeged, 1991. január 8. 

Dr. Szalamin Edit sk. 
rektorhelyettes" 
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PÁLYÁZATI FELHÍVÁS KALMÁR LÁSZLÓ D(JRA 

Kalmár l iszló akadémikus (1905-1976) özvegye alapítványt létesített a 
számítástudomány és a számítástechnika területén dolgozó fiatalok 
munkásságának elismerése és ösztönzése céljából. Az alapítvány értelmében 
meghirdetem a következő pályázatot: 

Pályázni lehet a számítástudomány és számítástechnika területén elért 
elméleti eredményről, vagy a számítástudomány és számítástechnika magas 
szintű, elméleti jelentőségű alkalmazásáról írott dolgozattal, illetőleg 
szakfolyóiratban megjelent, vagy közlésre elfogadott cikkel/cikkekkel. 
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Pályázhatnak a hazai egyetemeken dolgozó, a pályázat évében (1991) 5 
évnél nem régebbi diplomával rendelkező, 32. életévüket még be nem töltött 
oktatók és kutatók, továbbá az egyetemek V. éves hallgatói. 

A beérkezett pályázatokat a József Attila Tudományegyetem rektora által 
felkért, tudományos minősítéssel rendelkező egyetemi dolgozókból álló 
bizottság bírálja el. 

A díjnyertesek részére oklevél és összesen 57 ezer forint pályadíj kerül 
kiosztásra. A pályázatot elbíráló bizottság belátása szerint dönt abban a 
kérdésben, hogy a díjazásra rendelkezésre álló összegből egy vagy több 
pályázó részesüljön. Egy pályázó azonban 10 ezer forintnál kisebb összeggel 
nem jutalmazható. 

Megfelelő színvonalú pályamű(vek) hiányában a bizottság az adott évben 
rendelkezésre álló összeget, vagy annak egy részét a következő évre átviheti. 

A pályadíjak átadására 1991 márciusában - Kalmár Iiszló születésnapja 
alkalmából - kerül sor. 

A beküldési határidő 1991. február 28. A pályaműveket kérjük 2 
példányban a József Attila Tudományegyetem Rektori Hivatala címére 
elküldeni (6720 Szeged, Dugonics tér 13 ). 

Szeged, 1991. január 9. 

Dr. Róna-Tas András sk. 
a József Attila Tudományegyetem 

rektora 
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Az Egyetemi Számítóközpont működési rendjének és vezetésének 
szabályozása céljából előkészítő, ad hoc bizottságot hozott létre Dr. Nagypál 
István rektorhelyettes. A bizottság elnöke Dr. Makay Árpád, tagjai: Dr. Barta 
Ferenc, Dr. Csapó Benő, Dr. Csirik János, Gál György, Dr. Horváth István, 
Kovácsné Solymosi Mária és Dr. Mader Béla. 
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A JATE Értesítő 21. számában, a Költségvetési Bizottság összetételére 
vonatkozó felsorolásból (36. számú közlemény) elírás folytán kimaradt 
Dr. Tóth Károly főtitkár, aki tagja a Bizottságnak. 
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